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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: "Hogy áll a miskolci kórház ügyeinek kivizsgálása?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A K/8861. számú írásbeli kérdésemre adott válaszában megtagadta a kérdéseim megválaszolását, 
amelyek a Miskolci kórházban lefolytatott belső vizsgálatra vonatkoztak. Ebben arra hivatkozott, 
hogy az ügyben a nyomozás még nem zárult le, ezért arra való tekintettel nem adhat további 
információkat.

A K/8329. számú kérdésemre azonban azt a választ adta, hogy a miskolci kórházban történt 
botrányok miatt utasította a szakmai szerveket azonnali vizsgálat lefolytatására.

Tisztelt Miniszter Úr! Az egészégügyi szakmai szervezetek által lefolytatott vizsgálatok nem 
„nyomozások”, azok nem az állam büntető monopóliumával kapcsolatosak. Ráadásul az ön által 
adott válasz alapján is teljesen egyértelmű, hogy a büntetőügyekben folytatott (rendőri, ügyészségi) 
nyomozásokra gondolt.

Az egészségügyi szakmai szervek által lefolytatott vizsgálatok az állam, mint fenntartói 
ellenőrzései, azokat azért folytatják, hogy az állam biztos lehessen abban, hogy általa fenntartott 
intézményeket megfelelően, a betegek jogainak tisztelete és a felelős gazdálkodás követelménye 
mellett vezetik.

A forrásokat ez az intézményrendszer az Országgyűlés által elfogadott költségvetésből kapja, amely
részben az Állami Számvevőszék, részben a minisztériumokon keresztül ellenőrizheti a források 
felhasználását és az intézmények vezetését. Ez utóbbi ellenőrzés eszköze többek között a parlamenti
képviselő által feltett írásbeli kérdés is.

Éppen ezért teljességgel elfogadhatatlan, hogy büntetőügyre hivatkozva megtagadja a válaszadást 



arról, hogy az egészségügyi szakmai szervezetek milyen ellenőrzéseket folytattak és ennek mi volt 
az ellenőrzés eredménye. A válaszának hiányával, amelyre egyébként Alaptörvényi kötelezettsége 
van, az Országgyűlés munkáját akadályozza és alapvető demokratikus elveket hagy figyelmen 
kívül.

Szeretném emlékeztetni Miniszter Urat, hogy 2013-ban nem okozott gondot tájékoztatni a 
közvéleményt arról, hogy a BAZ megyei kórház igazgatóját (Csiba Gábor) felfüggesztették arra az 
időre, amikor vizsgálatot rendeltek el koraszülött gyermekek elhalálozása miatt. Sőt, az eljárás 
lefolytatására maga Orbán Viktor utasította az egészségügyi ágazatot. Jelen esetben sem a 
tájékoztatás sem a felfüggesztés nem történt meg, ami nem csak a józan ész követelményeivel, 
hanem a saját, korábbi gyakorlatukkal is homlokegyenest szembe megy. Pedig elég beszédes, hogy 
mivel indokolták akkor a kórház igazgatójának a felfüggesztését: így találták csak a pártatlanságot 
biztosíthatónak.

Fentiekre tekintettel nyomatékosan kérem Miniszter Urat, ne akadályozza az Országgyűlés 
munkáját, tegyen eleget az alaptörvényi és morális kötelezettségének és érdemben válaszoljon az 
alábbi kérdéseimre:

Melyik háttérintézményt bízta meg az eset kivizsgálásával?

Mit állapított meg a lefolytatott vizsgálat?

Hozzájárul-e ahhoz, hogy a személyiségi jogok tiszteletben tartása mellett betekinthessek a 
vizsgálati jegyzőkönyvekbe?
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